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A-Oss fra kr 495
• Bovint ben
• 100% hydroksyapatitt (HA)
• Utmerket volumstabilitet

Fixtur kr 1.995
• SLA-overflate
• 1,4% failure-rate 
• Fullverdig implantatprotetikk

• Se implantatvideoer 
• Nettbutikk med 5% rabatt 

på våre faste lavpriser

www.osstem.no
IMPLANT COMPANY

Stand B04-11
Kr 1.980,-
inkl. dekkskrue og MVA

TSIII m/SLA-overflate

Kr 1.290,-
inkl. MVA

Multi Angle Abutment

tlf: 22 20 50 50 - post@maxfac.no

maxfac
D E N T A L

 – vi gjør implantat-Norge billigere! En av verdens største implantat
produsenter – produserer  
4,7 mill implantater pr år

OssMeM fra kr 890
• Kollagenmembran
• Ca 4 mnd  

resorpsjonstid

Q-Oss+ fra kr 450
• Alloplastisk (syntetisk) 

materiale (ikke fra dyr)
• 20% HA og 80% ß-TCP

ikke later til å kunne hindre at vi smittes på 
nytt.

Det de kan, er å hindre at koronaviruset 
gjør oss alvorlig syke neste gang vi smittes.

Anne Spurkland er professor i immuno-
logi ved Universitetet i Oslo. Hun har lest 
den svenske studien.

– Et og et halvt år etter infeksjon. Det er 
jo kjempefint! sier hun til forskning.no.

Th1-cellene det er snakk om, er en slags 
hjelpeceller, forklarer Spurkland. De drar i 
gang andre celler og får dem til å delta i 
angrepet på koronaviruset.

– Det er supert at de svenske forskerne 
nå har kunnet klare å påvise disse hjelpecel-
lene i blodprøver, så lenge etter at folk ble 
smittet, mener Spurkland.

Hun tror at det vil komme flere studier 
som denne framover.

– Resultatet bekrefter noe vi som jobber 
med dette har hatt mistanke om: At 
infeksjon av koronaviruset gir oss langvarig 
immunitet og beskyttelse mot viruset.

Spurkland minner om at immunitet mot 
koronaviruset, for de aller fleste ikke er en 
ja- eller nei-sak. Hun kaller det heller en 
tja-sak.

– Immunitet er en glidende skala fra å 
være veldig sårbar, til å være helt resistent 
og ikke bli syk i det hele tatt.

De fleste vil oppleve at de befinner seg 
et sted midt imellom.

– De vil kunne bli syke igjen av 
koronaviruset. Men de risikerer neppe å bli 
veldig dårlige, sier Spurkland.

Som til sist minner om at også vaksine-
ring er med på å beskytte oss mot å bli 
alvorlig syke av koronaviruset.

REFERANSE

Anna Martner m.f: «Transient and durable T cell reactivity 
after COVID-19», PNAS, juli 2022.

Tran beskytter ikke mot covid-19

Å ta tran med vitamin D beskytter verken 
mot koronavirus, alvorlig korona eller andre 
luftveisinfeksjoner.

– Vi er sikre på at konklusjonen er 
korrekt, og det er en skuffende konklusjon, 
sier forsker og lege Arne Søraas til NTB.

– Det hadde vært mye bedre for alle om 
det hadde vært slik at å ta tran, eller vitamin 
D, hver dag beviselig beskytter mot 
covid-19. Men det gjør det altså ikke.

Søraas har ledet den såkalte transtudien, 
der nesten 35 000 deltakere er fulgt 
gjennom pandemien for å finne ut om 
inntak av tran, som inneholder mye vitamin 
D, kan ha forebyggende effekt på covid-19.

Resultatene fra studien ble publisert i  
British Medical Journal (BMJ) i september.

I perioden 10. november 2020 til 
13. april 2021 fikk deltakerne, alle over 
18 år, tilsendt enten tran eller maisolje 
– begge tilsatt sitronsmak.

– Vi fant ingenting, ingen forskjell 
mellom gruppene som tydet på forebyg-
gende effekt, sier Søraas.

Bakgrunnen for transtudien var en stor 
metaanalyse og funn fra den store 
koronastudien våren 2020. Der så de at 
personer som hadde tatt D-vitamin, i 
mindre grad fikk covid-19 enn andre.

Det ble viktig å finne ut om D-vitamin 
var den reelle årsaken.

Resultatene viser tydelig at D-vitamin- 
nivået sank gjennom vinteren hos dem som 
fikk placebo, mens det økte hos trandrikker-
ne. Og nivået av luftveisinfeksjoner var likt.

Funnene sammenfaller med resultatene 
fra en britisk undersøkelse som omfatter 6 
200 voksne, også den publisert i BMJ, 
samtidig med transtudien .

I perioden mai til oktober 2021 ble de gitt 
enten den anbefalte daglige dosen 

D-vitamin, (20 mikrogram), fire ganger den 
daglige dosen (80 mikrogram) eller ikke noe.

Ingen av vitamin D-dosene hadde 
forebyggende effekt på luftveisinfeksjoner 
eller covid-19 de påfølgende seks månedene.

Søraas leder koronastudien ved Oslo 
universitetssykehus. Med over 140 000 
deltakere fulgt opp siden pandemistart, er 
dette en av verdens største studier av 
koronapandemien.

Vil ha mer enøkstøtte

– Det er et godt grep å knytte strømstøtten til 
forbruket og belønne strømsparingstiltak. Og 
regjeringen bør vurdere hvordan virksomhe-
ter som ikke kvalifiserer for ordningen kan få 
enøkstøtte, sier konstituert leder i Akademi-
kerne Lise Lyngsnes Randeberg om 
regjeringens tiltak for næringslivet.

Enova får en viktig rolle i å bistå med støtte 
til kartlegging og gjennomføring av mulige 
enøktiltak. Akademikerne mener det derfor er 
viktig at regjeringen styrker Enova, slik at de 
har nødvendig kapasitet til å møte den store 
etterspørselen som vil komme. De må også 
sørge for at ordningene der er godt kjent, 
forutsigbare, effektive og enkle å bruke. 

– Det er også bra at regjeringen vil legge 
til rette for at flere virksomheter kan sikre 
seg langsiktige fastprisavtaler. Samtidig er 
det helt nødvendig, slik næringsministeren 
lover, at regjeringen jobber med å frem-
skynde kraftutbygginger. 

Akademikerne har i møter med 
næringsminister Jan Christian Vestre vært 
tydelige på at det er behov for en låneord-
ning og grep for å sikre strømsparing. 
Samtidig har Akademikerne uttrykt skepsis 
til en generell strømstøtteordning fordi den 
kan lede til høyere renter, økt inflasjon og 
høyere kronekurs. 

– Det viktigste for oss er at tiltakene skal 
støtte opp under energisparing. 


